



الاسم: د. عبد الله بن سعيد أبو داسر

القسم: الأنظمة

هاتف المكتب: 7988

البريد الإلكتروني الرسمي: asabodaser@nu.edu.sa

الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

نبذة تعريفية عضو هيئة التدريس المساعد بقسم الأنظمة، وكيلاً لعمادة الموارد البشرية، مستشار وكيل الجامعة للدراسات العليا والبحث العلمي لشؤون الملكية الفكرية، ووكيلاً لعمادتي السنة التحضيرية وعمادة القبول والتسجيل سابقاً، رئيساً وعضواً لعدد من اللجان على مستوى الجامعة حتى الآن.

المؤهلات: دكتوراه في الأنظمة من قسم السياسة الشرعية من المعهد العالي للقضاء

الاهتمامات البحثية: مهتم بأبحاث الملكية الفكرية بشكل دقيق والنظام المدني بشكل عام.

النشر العلمي: لدي عدد من الأبحاث المنشورة وهي:

1. حماية الملكية الفكرية في مجال الأمن السيبراني منشور بمجلة كلية الحقوق (روح القانون)، جامعة طنطا،
[HTTPS://LAS.JOURNALS.EKB.EG/ARTICLE_197917.HTML.](https://las.journals.ekb.eg/article_197917.html)

2. الحماية الإجرائية للأعمال المعمارية في النظام السعودي منشور بمجلة كلية الشريعة والقانون بجامع الأزهر،
[HTTPS://JFSLT.JOURNALS.EKB.EG/ARTICLE_217852.HTML.](https://jfslt.journals.ekb.eg/article_217852.html)

3. حق الرجوع في عقود التبرعات دراسة مقارنة (منشور بمجلة العلوم الشرعية بالجامعة الإسلامية)
[HTTPS://JOURNALS.IU.EDU.SA/ILS/MAIN/ARTICLE/10610](https://journals.iu.edu.sa/ils/main/article/10610)

وهناك عدد من الأبحاث تحت النشر:

1. أثر تطبيق الترخيص الإلزامي على المصنفات وفق نظام حماية حق المؤلف. (تحت النشر بمجلة العلوم الإنسانية والإدارية بجامعة المجمعة).

الأنشطة الأخرى: لا يوجد

Name:

Department:

Tel: 7988

E-mail : asabodaser@nu.edu.sa

Web Site (Optional) :



Professional Summary:

Assistant professor at the Law Department, Vice Dean of the Deanship of Human Resources, Adviser to the Vice Rector for Postgraduate Studies and Scientific Research for Intellectual Property Affairs, former Vice Dean of the Deanships of Preparatory Year and Deanship of Admission and Registration, Chairman and member of a number of committees at the university level so far.

Qualifications: Doctorate in Law from the Sharia Policy Department at the Higher Judicial Institute in Riyadh.

Research Interests : Interested in intellectual property researches in particular and civil law in general.

Publications : I have a number of published researches:

1. Protecting Intellectual Property in the Field of Cybersecurity Published in the Journal of the Faculty of Law (Spirit of Law), Tanta University, https://LAS.JOURNALS.EKB.EG/ARTICLE_197917.HTML.
2. Procedural protection of architectural works in Saudi law, published in the Journal of the Faculty of Sharia and Law at Al-Azhar University, https://JFSLT.JOURNALS.EKB.EG/ARTICLE_217852.HTML.
3. Right of recourse in donation contracts - a comparative study - (published in the Journal of Sharia Sciences at the Islamic University) <https://JOURNALS.IU.EDU.SA/ILS/MAIN/ARTICLE/10610>

There are a number of research papers under publication:

The effect of applying the compulsory license on works in accordance with the Saudi Copyright Protection .1
(Law. (Under publication in the Journal of Humanities and Administrative Sciences at Majmaah University

Other Activities: nothing.
